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Miljø- og Fødevareudvalget har i brev af 1. november 2021 stillet 

mig følgende spørgsmål (MOF alm. del), som jeg hermed skal be-

svare. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra René Christensen (DF). 

 

Spørgsmål nr. 115: 

Hvordan forholder ministeren sig til, at slammet i Køge Bugt fra 

Lynetteholmprojektet kan forurene badestrande i et stort område, 

og kan skabe forurening med kviksølv og tungmetaller, som bl.a. 

kan skade fiskeriet? Der henvises til artiklen ”Klart budskab til mil-

jøministeren: Vi ønsker ikke slam i bugten” fra Stevnsbladet den 

20. september 2021. 

Svar: 

Jeg kan henvise til min besvarelse af MOF alm. del spørgsmål nr. 

114 i forhold til forurening af badestrande.  

I forhold til forurening med kviksølv og tungmetaller kan jeg op-

lyse, at klapningsmaterialets forureningsgrad er så beskeden, at 

der er givet tilladelse til klapning i overensstemmelse med almin-

delig praksis. Endvidere kan jeg henvise til, at de udførte miljøun-

dersøgelser, som jeg også henviste til i min bevarelse af MOF alm. 

del spørgsmål nr. 114, har påvist, at den samlede påvirkning ved 

frigivelse af forurenende stoffer er lille. Det er ligeledes også vurde-

ret, at påvirkningen af fisk er lille.  

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 
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